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Protokół nr 57/2024
z posiedzenia Komisji Infrastruktury

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego dnia 25 stycznia 2024 r.

Posiedzenie Komisji Infrastruktury Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle odbyło w sali
obrad (pok. 229) Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza Piramowicza
32.

W posiedzeniu uczestniczyli:

1) Artur Maruszczak - zastępca prezydenta ds. gospodarki przestrzennej
i inwestycyjno-remontowej;

2) Zbigniew Romanowicz – sekretarz miasta;
3) Mikołaj Miścicki – radca prawny;
4) Jacek Pelczar – kierownik schroniska dla bezdomnych zwierząt

w Kędzierzynie-Koźlu.

Obecność członków komisji - według załączonej listy obecności, która stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godz. 16:05 i powitania dokonał przewodniczący komisji
Adam Oczoś. Przewodniczący komisji poinformował, że zostało osiągnięte kworum,
więc obrady Komisji Infrastruktury są prawomocne (w chwili rozpoczęcia obrad
wszyscy radni byli obecni.).

Ad 2.
Wnioski do porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów nr: 55/2023 z 23 listopada i 56/2023 z 7 grudnia 2023 r.
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4. Informacja kierownika schroniska dla bezdomnych zwierząt w zakresie
realizacji obowiązków oraz planów na przyszłość.

5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu
Gminy Kędzierzyn-Koźle.

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia przebiegu drogi gminnej
nr 107933 O ul. mjr. Henryka Sucharskiego.

7. Przyjęcie planu pracy komisji na 2024 r.
8. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
9. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji poinformował, iż nie ma żadnych wniosków do porządku
obrad i przeszedł do kolejnego punktu w porządku obrad.

Ad 3.
Przyjęcie protokołów nr: 55/2023 z 23 listopada i 56/2023 z 7 grudnia 2023 r.

W związku z brakiem osób zgłaszających uwagi, przewodniczący poddał pod
głosowanie ww. protokoły:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Ewa Czubek , Michał Nowak, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew,
Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki

Ad 4.
Informacja kierownika schroniska dla bezdomnych zwierząt w zakresie realizacji
obowiązków oraz planów na przyszłość.

Jacek Pelczar, kierownik schroniska dla bezdomnych zwierząt w Kędzierzynie-Koźlu
podzielił się informacją, iż schronisko jest dostępne dla bezdomnych psów oraz kotów.
Zwierzęta posiadają stałą opiekę weterynaryjną oraz doraźną opiekę behawiorysty.
Kierownik poinformował, że kładą duży nacisk na promocję schroniska. Poprosił o
pytania.

Przewodniczący komisji Adam Oczoś przypomniał, iż za czasów zarządzania innego
kierownika schroniska członkowie komisji odwiedzili obiekt, więc wiedzą jak
funkcjonuje i wygląda. Poprosił o informację, jakie plany posiada nowy kierownik.
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Kierownik Jacek Pelczar podkreślił, iż niedawno zorganizował akcję adopcji
tymczasowej przez zapowiadanymi mrozami. Inicjatorem akcji było schronisko
w Krakowie, ponieważ pierwsze wystąpiło z pomysłem takiej akcji. Behawiorysta
wybrał 18 psów gotowych do tymczasowej adopcji. Do chwili obecnej 10 psów
znajduje się nadal w domach nowych opiekunów, więc jest duża szansa, że owe psy
zostaną już w tych domach. Dzięki nawet chwilowej adopcji można uzyskać od
opiekunów nowych informacji o zwierzęciu. Wcześniej odbywała się akcja „Ukochaj
zwierzaka”, gdzie jeżdżono po przedszkolach, szkołach w powiecie udzielając
informacji o zwierzętach przypominając, że zwierzę to nie zabawka. Podjęto
współpracę z klubem siatkarzy ZAKSA i wykonano sesję zdjęciową. Kierownik ma
nadzieję, że uda się zorganizować koncert na rzecz zwierząt.

Ewa Czubek poinformowała, iż zada kilka pytań kierownikowi, aby członkowie
komisji oraz strona urzędowała mogli dowiedzieć się więcej o działaniach, a także
problemach. Poprosiła o informację, od kiedy Pan Jacek rozpoczął pracę jako
kierownik, ile wtedy schronisko posiadało zwierząt i ile znajduje się w chwili obecnej.

Kierownik schroniska poinformował, iż pracuje w schronisku jako kierownik od
6 października 2023 r. Wtedy schronisko posiadało 86 psów, a w chwili obecnej licząc
z domami tymczasowymi jest 66 zwierząt, natomiast fizycznie w schronisku przebywa
teraz 45 psów. Kotów w chwili obecnej jest 66, a było około 80.

Ewa Czubek odniosła się do akcji adopcji tymczasowej przed mrozami i dodała, że
analizowano konsekwencje psychiczne dla psa z tymczasowej adopcji, który może
znowu zostać oddany do schroniska. Natomiast stwierdzono, że potrzeba przeżycia
jest najważniejsza. Przypomniała, iż były duże mrozy do których zwierzęta nie były
przygotowane. Kolejno poprosiła o informację o potrzebach inwestycyjnych
dotyczących kociarni oraz wybiegach dla psów.

Jacek Pelczar wyjaśnił, iż priorytetem jest remont drugiego skrzydła boksów,
ponieważ Państwowa Inspekcja Weterynaryjna wystawiła uwagi i będzie trzeba
wykonać nawierzchnię do września br. Po za tym zgodnie z rozporządzeniem z 2022
roku zamontowano monitoring, aby można było obserwować zwierzęta całą dobę, ale
także trzeba będzie wyremontować kociarnię, ponieważ jest za niska i za mała.
Powierzchnia kociarni ma wysokość około 1,5 m, a powinna mieć co najmniej
2 metry. Ogólna powierzchnia kociarni pozwala na przechowywanie 30 kotów.
Podkreślił, iż adopcja kotów jest bardzo trudna. Przygarnięcie kota poza schroniskiem
jest łatwe, ponieważ przydarzają się częściej bezdomne w lasach, pod śmietnikiem, na
wioskach. Schronisko posiada większość kotów, które urodziły się na wolności
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i wychowały się na wolności, których życie było zagrożone. Zmienić nawyki takiego
kota jest bardzo trudne. Większość kotów przebywa w schronisku długo, więc
powtórne wypuszczenie takiego kota jest niemożliwe, ponieważ już nie poradziłyby
sobie na wolności, a niektóre są niepełnosprawne. Kolejno powiedział, iż schronisko
dysponuje ogrzewanym szpitalem w którym znajduje się tylko 9 kojców, czyli
teoretycznie maksymalnie zmieści się tam 18 psów, ale praktycznie mieści się mniej,
ponieważ niektóre psy muszą być w kojcu same. Planuje się w przyszłości
wybudowanie ocieplonej hali z kojcami.

Ewa Czubek zapytała, czy jest szansa zrealizowania potrzeb schroniska ze środków
Krajowego Planu Odbudowy.

Zastępca prezydenta Artur Maruszczak wyjaśnił, iż wszystko zależy od naborów. Musi
być nabór na tego typu działania. Oczywiście jeśli pojawi się taki strona urzędowa
będzie próbowała uzyskać środki na ten cel, natomiast jeśli się nie uda będzie musiała
przeznaczyć środki gminy.

Ewa Czubek poprosiła, aby sporządzić kosztorys tych potrzeb. Zapytała, jak
wyglądają interwencje po godzinach pracy.

Kierownik odpowiedział, że pracownicy schroniska nie są z przypadku tylko
z powołania, więc chcą pomagać zwierzętom, ale dyżury pogotowania trwające po 10
dni z rzędu są wyczerpujące.

Ewa Czubek zapytała prezydenta, czy jest możliwość, aby straż miejska posiadała
klucze do boksów, aby po interwencji w godzinach popołudniowych mogli sami
umieścić zwierzę w boksie.

Artur Maruszczak odpowiedział, że prawdopodobnie jest taka możliwość, ale zwrócił
uwagę, iż strażnicy pracują do godz. 22. W nocy jest tylko dyżurny, który nie
wyjeżdża na patrole.

Tomasz Scheller wyraził zadowolenie z działań schroniska oraz pozytywnych emocji
kierownika.

Michał Nowak zapytał, czy na chwilę obecną schronisko posiada wystarczającą ilość
wolontariuszy oraz poprosił o informację, co należy zrobić, gdy chce ktoś
wyprowadzić bezdomnego psa.
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Kierownik Jacek Pelczar poinformował, iż wolontariuszy stałych jest w chwili obecnej
wystarczająco. Ostatnio wpłynęły skargi, że psów jest za mało i nie ma z kim
wychodzić, psy są zmęczone. Oczywiście wolontariat jednorazowy również jest
możliwy tylko trzeba wypełnić oświadczenie, że jest się świadomym zagrożeń
wynikających z przebywaniem ze zwierzęciem, które może ugryźć.

Ewa Czubek podkreśliła, że odkąd kierownikiem jest pan Jacek widać, że w mediach
częściej można zauważyć informacje na temat schroniska, co sprzyja większemu
zainteresowaniu. Natomiast trzeba pamiętać, że wysoka średnia wieku psów nie
sprzyja adopcji, ale mimo tego wiele psów seniorów zostało zaadoptowanych.

Przewodniczący komisji Adam Oczoś podziękował, kierownikowi za przybycie oraz
pomysły i działania na rzecz bezdomnych zwierząt. Kończąc poinformował, że
komisja zapoznała się oraz przyjęła informację.

Ad 5.
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Gminy
Kędzierzyn-Koźle.

Przewodniczący komisji Adam Oczoś otworzył dyskusję, jednakże w związku
z brakiem chętnych zgłaszających się, poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (6)
Ewa Czubek , Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz,
Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Tomasz Scheller

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 6, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 1,
pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.
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Ad 6.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia przebiegu drogi gminnej
nr 107933 O ul. mjr. Henryka Sucharskiego.

Michał Nowak zapytał, jaka jest relacja takich uchwał do uchwał w sprawie nadania
nazwy ulicy, czy wszystkie drogi gminne mające określony numer muszą mieć taką
uchwałę określającą ich przebieg i odrębnie określające ich nazwę.

Mikołaj Miścicki, radca prawny wyjaśnił, iż przebieg drogi publicznej powinien być
ustalony tyle, że przepis ustawy o drogach publicznych praktycznie jest bezsankcyjny.
Uchwała o przebiegu drogi bardziej jest potrzebna przy pracach inwestycyjnych.
Podzielił się opinią, iż pierwotną rzeczą powinno być ustalenie przebiegu drogi,
a wtórną nazwa. Inaczej jest w sytuacji, gdzie nie ma wątpliwości gdzie znajduje się
droga.

Dominik Szustakiewicz zapytał, czy przebieg drogi związane jest z planowaną
inwestycją o której wspominano 2-3 lata temu.

Artur Maruszczak, zastępca prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej odpowiedział, iż uchwała nie ma związku z tam tą inwestycją, natomiast
z nową inwestycją. W chwili obecnej projektowany jest remont dotyczący kanalizacji
na istniejącej już drodze, więc bez budowy nowej drogi. Przypomniał, iż we
wcześniejszych planach pojawiły się protesty mieszkańców, ponieważ gmina
musiałaby zająć prywatne tereny, przy budowie nowej drogi.

Przewodniczący komisji Adam Oczoś poinformował, iż nie ma więcej osób
zgłaszających się do dyskusji i poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Ewa Czubek , Michał Nowak, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew,
Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki

Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosami „za”) zaopiniowała ww. projekt
uchwały.
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Ad 7.
Przyjęcie planu pracy komisji na 2024 r.

Członkowie komisji ustalili następujący plan pracy na rok 2024:

STYCZEŃ
1. Informacja kierownika schroniska dla bezdomnych zwierząt w zakresie realizacji

obowiązków oraz planów na przyszłość
2. Sprawy bieżące.

LUTY
1. Realizacja budownictwa mieszkaniowego w mieście, działania gminy w ramach

SIM
2. Sprawy bieżące.

MARZEC
1. Informacja o realizacji budowy łącznika do obwodnicy północnej.
2. Sprawy bieżące.

KWIECIEŃ
1. Stan przygotowania lub realizacji zadań w zakresie remontów dróg, chodników.
2. Sprawy bieżące.

MAJ
1. Opinia komisji do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 2023

w zakresie działania komisji.
2. Sprawy bieżące.

CZERWIEC
1. Komunikacja miejska – zmiany po uwagach zgłoszonych podczas posiedzenia

komisji w dniu 23 .11.2023
2. Sprawy bieżące.

LIPIEC - przerwa wakacyjna

SIERPIEŃ
1. Współpraca z Ochotniczymi Strażami Pożarnymi, stan bezpieczeństwa
przeciwpowodziowego.
2. Sprawy bieżące.

WRZESIEŃ
1. Informacja o realizacji budżetu miasta za I półrocze 2024
2. Poprawa płynności ruchu w mieście – rozwiązania problemu w zakresie połączenia
dróg wojewódzkich, krajowych i gminnych w rejonie Ronda Milenijnego –
kontynuacja.
2. Sprawy bieżące.
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PAŹDZIERNIK:
1. Realizacja zadań wg ustawy o utrzymaniu porządku w gminie w ramach Związku

Międzygminnego „Czysty Region”.
2. Sprawy bieżące.

LISTOPAD:
1. Budżet Obywatelski – realizacja zadań.
2. Komunikacja rowerowa w mieście i okolicach.
3. Sprawy bieżące.

GRUDZIEŃ:
1. Opiniowanie projektu budżetu miasta na 2025 rok.
2. Przyjęcie planu pracy komisji na 2025 r.
3. Sprawy bieżące.

Przewodniczący komisji poddał pod głosowanie ww. plan:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Ewa Czubek , Michał Nowak, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew,
Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki

Ad 8.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na 22 lutego 2024 r. godz. 16:00.

Ad 9.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji podziękował za udział w posiedzeniu, po czym o godz. 17:10
zamknął obrady Komisji Infrastruktury.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI

Adam Oczoś (-)

Protokołowała Joanna Motyl


